
                                                                                                        

 

Referat fra møde i BID Jelling                            Mødet blev holdt: 10/08 -2022  

 

Tak for herlig aften i jeres selskab. Jeg glæder mig til at udvikle Jelling sammen med jer. 

Deltagere:  

Camilla – Vejle Kommune, Eva – borger, tidl. lokalråd, Irene -Byens Cafe og Turist & Handelsstandsforeningen, 

Michael - BIDdanmark, Ole – Verdensarv i Øjenhøjde, Erling - borger, Iben – borger, tilflytter og lokalråd, Line – 

Jelling Festivalen og Bjarne – Jelling Kro. 

 

Emne Beskrivelse Ansvarlig 

Præsentation BIDdanmark modellen er en samarbejdsmodel for udvikling af by- & 

handelslivet, med det formål at skabe aktiviteter og udvikling i et 

lokalområde – gennem dialog og fællesskab mellem alle 

interessenter. 

 

Vi mødes og arbejder for at løfte området, skabe trafik i butikkerne, 

hjælpe deltagerne med at føre deres ideer ud i livet. Vi netværker i 

nærområdet, så dagligdagen bliver bedre, vi arbejder med korte og 

lange løsninger. Alle er inviteret for på den måde kan vi gøre noget.  

Sammen er vi stærke.  

 

 

Generelt 

 

Aftenen startede med en kort introduktionsrunde af alle deltagere. 

Her blev der sat et par ord på baggrunden hos den enkelte, samt taker 

omkring muligheder og udfordringer i Jelling: 

 

- Ønsker at redefinere byen 

- Arbejde med byens DNA 

- Optimere rundkørslerne visuelt 

- Vi mangler de unge i det frivillige arbejde 

- Vi bør inddrage familier mere 

- Husk tilflytterne 

- Vi mangler ildsjæle 

- Folk har masser af holdninger, men tilsyneladende ikke 

overskud til at deltage i forandring 

- Vi savner detailhandlen til møderne 

-  

 

Dagens emner 

 

 

 

 

 

Forskønnelse af de 2 rundkørsler: 

Borgerforslag: Kan/må vi opsætte kunst i de 2 rundkørsler? 

 

En slags vartegn for byen. 

 

Der blev talt frem og tilbage om muligheder, og Erling havde sågar 

lavet en prototype på et forslag. 

 

I udgangspunktet er det en mulighed, og kendt fra mange andre byer. 

Det svære er vejen derhen. Processen omkring hvad, for hvem og 

hvorfor. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Vi arbejder derfor hen imod at kunne nedsætte en arbejdsgruppe, 

som arbejder videre med ideen og komme med forslag. Her tænkes 

det at vi også involverer lokalrådet. 

 

Dansk kunstfond kan kontaktes for rådgivning og et evt. muligt 

tilskud til projektet. 

 

Og så skal der søges midler. 

 

Camilla undersøger om der i kommunalt regi er do’s & dont’s vi skal 

være opmærksomme på. 

 

Vi undersøger ligeledes om der kan gøres noget på den korte bane 

(det midlertidige), sideløbende med vi arbejde med det permanente. 

 

For inspiration, så kan der ses masser af eksempler på 

rundkørseludsmykning på www.rundkoersler.dk 

 

 

Verdensarv i øjenhøjde: 

 

Ole gav os en grundig indflyvning til det imponerende program. 

 

Det fulde program kan findes her: 

https://verdensarv.org/program-2022/liste 

 

Pia havde sendt Michael en mail forud for mødet. Info heri blev 

overleveret på mødet. 

 

Der er ikke behov for så stor økonomisk BID involvering, som først 

antaget. (Se økonomi længere nede) 

 

Det er et overvældende program, og mødets deltagere var kun 

bekymrede for om nok mennesker ved det sker? 

 

Der blev drøftet følgende kanaler til at få budskabet ud: 

 

- Trekantens festuge 

- Jellingguiden 

- Egen Facebook 

- FB – Det sker i Jelling  

- Kultunaut 

- Markedskalenderen 

- Visit Vejle 

- Avisen 

- Grønt forum 

- SFO og AULA 

- Vejle Kommunes FB  

 

Streetquest 

Det blev besluttet at vi går videre med projektet. 

 

Der skal defineres et indhold, samt en målgruppe. Og så er det 

vigtigt vi overvejer, hvordan vi vil eksponere den. 

 

Kan vi involvere skolerne og evt. seminariet?  

 

Der blev nedsat en arbejdsgruppe: Iben og Eva.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Camilla 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ole 

 

 

 

 

 

Michael 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Camilla 

http://www.rundkoersler.dk/
https://verdensarv.org/program-2022/liste


Det forsøges at invitere Karin Conradsen med, fra Lokalhistorisk 

arkiv.  

Nyt fra Vejle 

Kommune 

Hærvejen 

Der er afsat et 3 cifret millionbeløb til løft af Hærvejen. Processen er 

i gang, så snart der er nyt, så hører vi mere. 

 

Anesminde 

Gennemgang ved Camilla, som kunne fortælle, at det kommer på 

økonomiudvalget søndag, og præsenteres for byrådet onsdag. 

 

Camilla sender link, så nysgerrige kan læse mere. 

 

Trafikplan 

I høring – Høringssvar samles sammen. 

 

Det leder til en trafikplan, som præsenteres politisk. 

 

Camilla 

 

Evt. Flere med: 

Dette punkt har været vendt mange gange. Vi drøftede at en høj 

mødedeltagelse ikke er en kvalitet i sig selv. Frivillighed er blevet 

sværere i dag, og fordrer en smule mere struktur og processtyring. 

 

Men vi vil gerne sikre, at vi har en god dialog med de rette 

interessenter i byen. 

 

Derfor drømmer vi om at have repræsentanter med fra følgende: 

 

- Detailhandlen 

- Sportsforeningerne 

- Historielab 

- Spejderne 

- Kongernes Jelling  

- Camping pladserne 

- Runecentret 

 

 

 

De næste par møder er målrettede detailhandel og byliv – med 

inspiration fra henholdsvis Middelfart og Vejle. 

 

Aftalt at Michael (BIDdanmark) laver særskilt invitation til disse 2 

arrangementer. 

 

Kan vi lave et nyt CVR udtræk? 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Michael 

 

 

Camilla 

Billeder   

Økonomi Status per 16. juni: 

Rådighedsbeløb kr. 48.585,- 

 

Vi besluttede at afsætte kr. 20.000,- til Street Quest, hvorfor 

rådighedsbeløbet nu er kr. 28.585,- 

Dog oplyser Ole, at Verdensarv i Øjenhøjde har fået flere 

sponsorater fra andre kilder, hvorfor der i stedet for de afsatte kr. 

34.500,-, blot er brug for kr. 22.000,-. 

 

Det giver et nyt rådighedsbeløb på kr. 41.085,- 

 



 

 

Alle BID fakturaer sendes til Irene@jellingnet.dk 

Datalovgivning og 

billeder 
Referatet udsendes på en åben mail liste, så man kan se 

hinandens mailadresser. Maillisten må kun bruges til emner 

omhandlende BID. Dette er alle enige i. 

 

Der bliver taget billeder til møderne, som bruges i referater og 

anden BIDrelateret sammenhæng. Ønsker man ikke at blive 

fotograferet, informeres mødeleder blot herom. 

 

Næste møder Næste møde: 

 

14. september kl. 17.30 – 19.30 hos Kongernes Jelling. Besøg af 

Lene Lawaetz, direktør i Brobygning Middelfart. 

  

(Tidspunkt og sted bekræftes endeligt i påmindelsen, som sendes ud 

forud for mødet. 

 

Næste møder: 

 

12. Oktober – Besøg af Citychef i City Vejle, Andreas Kiis 

7. November 

 

Der udsendes påmindelse et par dage før møderne 

 

Venlig hilsen 

Michael Møller 

BIDdanmark 

22 24 42 42 


